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Vážení spoluobčané,  

 

s blížícími se vánočními svátky a přelomem roku bych rád využil této příležitosti a 

obrátil se na Vás s několika slovy. 

  Rok se nám opět chýlí ke konci a s ním přichází čas bilancování a ohlížení se za 

uplynulými dny. Bylo to období plné práce, ale i radosti ze společných úspěchů. 

Věřím, že byl pro Vás úspěšný a že jsme společně dokázali mnoho dobrého také pro 

náš městys. 

  Díky vaší angažovanosti, ochotě pomáhat a sdílet své nápady se 

nám daří náš městys rozvíjet, zlepšovat kvalitu života a budovat silné 

základy pro budoucí generace. Každý z Vás, ať už se podílí na veřejném 

životě, pomáhá v místních organizacích, nebo pečuje   o svou rodinu a 

okolí, přispívá k tomu, že náš domov je lepším místem pro všechny. 

  Dovolte mi, abych Vám za to všem poděkoval. Vaše práce, váš čas 

a vaše energie jsou pro náš městys neocenitelné. Každý den dáváte 

důkaz o tom, že ve vzájemné úctě a porozumění lze budovat silné, 

přátelské a bezpečné společenství. 

  Velké díky patří zastupitelům a zaměstnancům městysu, všem 

spolkům a občanům, kteří se aktivně zapojují do dění v našem městysu.  

  Vánoce však nejsou jen o bilancování, ale především 

jsou to svátky klidu, míru a lásky. Je to doba, kdy se 

scházíme s našimi nejbližšími, kdy si navzájem dáváme 

dárky a přejeme vše nejlepší. Jsou to také svátky, kdy 

bychom měli myslet i na ty, kteří nemají tolik štěstí jako my. 

Proto bych Vás rád vyzval k vzájemné pomoci a solidaritě. 

Ta nemusí nutně spočívat v hmotných darech, ale především 

v našem chování a přístupu k ostatním. 

  Nový rok je také spojován s nadějí a očekáváním. Je to 

čas nových začátků a příležitostí. Věřím, že i v následujícím 

roce budeme společně pracovat na tom, aby náš městys byl 

ještě lepším místem pro život, abychom zde měli dobré 

vztahy mezi sebou, abychom se cítili bezpečně a spokojeně. 

Nejen za sebe, ale i jménem zastupitelstva Vám ještě jednou moc děkuji. Přeji 

Vám všem krásné a pokojné svátky, ať Vás naplní klid, radost a pohoda. Ať máme 

sílu pokračovat ve všech našich plánech a projektech, které nás ještě čekají, ať už v 

osobním životě, nebo na naší společné cestě v komunitě. Ať je rok 2025 rokem 

plným zdraví, štěstí a úspěchů. 

 

S přáním všeho dobrého 

 

Miloš Sobel 
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Nabídka kousku štěstí 
  

K historické klasice české kinematografie jistě patří humorný film Škola 

základ života, se známou scénou hodiny českého jazyka, kde gymnaziální 

profesor v podání Jaroslava Marvana vede dialog s neukázněným studentem 

Čuřilem zosobnělým Ladislavem Peškem. …co je štěstí?....muška jenom zlatá… 

muška jenom zlatá… 

Ve skutečnosti univerzální definice štěstí neexistuje, vlastně jich existuje 

velké množství už od starověku až do dnešní doby. Někteří považují za štěstí 

blahobyt, jiní bezvýhradnou svobodu, další schopnost rozumového ovládání 

vášní nebo užívání života. Asi nejlépe je štěstí charakterizováno dlouhodobým 

vnitřním pocitem radosti. Od psychologů, ale i z vlastní zkušenosti víme, že 

takovéto štěstí jednotlivce i společnosti není vázáno na majetek, materiální 

bohatství či bankovní konto. Většinou je zažíváme při radosti a spokojenosti 

svého okolí. Nejčastěji u partnerů, členů rodiny, přátel. Z pohledu chování pak 

více při obdarování druhých, než při přijetí daru. O našem národu se tvrdí, že 

jsme málo radostní, často podmračení, bez optimismu. Občanská štědrost i 

projevená radost z darování svědčí o opaku. Možná, že na tvářích to není na 

první pohled zřejmé, ale finální efekt hovoří jasně. Cit pro podporu správné 

věci patří k vrozeným vlastnostem národa. Jasným dokladem štědrosti jsou 

sbírky po povodních, podpora hendikepovaných (adventní koncerty, Stardance, 

Ježíškova vnoučata aj), pomoc postiženým válkou nebo Tříkrálová sbírka pro 

sociálně slabé a staré. I když každá lidská aktivita má své kritiky, důvěra ve 

správné užití prostředků či pomoc v nouzi je větší. Pokud by po každé podobné 

aktivitě převládal smutek nebo zlost, neměly by akce dlouhého trvání a zašly by 

na úbytě a mezilidské vztahy by směřovaly k individualismu a sobectví.  

Využijme s úsměvem na tváři nabídky ke kousku štěstí svého i druhých 

v závěru roku současného, ale i kdykoliv jindy.  

-jc- 
 

 

Zprávičky ze školy a školičky 
 

Od začátku školního roku se toho již mnoho událo. Největší změnu, jako 

každý rok, prožívají prvňáčci, kteří se již touto dobou stihli ve škole rozkoukat 

a naučit spoustu nového.  

Jen pár slov k událostem a akcím, které již na naší škole proběhly: 

12. 9. jsme si společně s MŠ užili Sportovní chvilky na hřišti. Žáci ze ZŠ 

si připravili pro děti ze školky pár soutěžních disciplín a her, které si mohli 
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všichni vyzkoušet. 

4. 10. proběhl ve škole již tradiční projektový den s názvem Naše okolí, rodina 

a škola. Žáci navštívili pana starostu na Obecním úřadě a mohli nakouknout i 

do místní knihovny. Dopoledne bylo završené návštěvou pana Renzy v naší 

škole a jeho poutavým vyprávěním o čápech. Tímto mu velmi děkujeme. 

8. 10. si děti přinesly do školy své draky a ti, díky velmi příznivým 

povětrnostním podmínkám, létali opravdu vysoko. Děti ze školky se přišly 

podívat a podpořit své kamarády. Nakonec dva draci zůstali viset na stromě, tak 

jistě měli všichni o čem vyprávět       . 

10. 10. proběhla v odpoledních hodinách 

akce s názvem Dýňování, kde si rodiče 

s dětmi mohli přijít vydlabat svoji dýni či 

vytvořit podzimního skřítka a jiné 

dekorace. Doufejme, že všem přítomným 

se akce líbila tak jako nám. 

16. 10. žáci 1. – 3. ročníku navštívili 

Ekocentrum Paleta v Oucmanicích, kde se 

zúčastnili programu Včely. Všichni se tak 

seznámili pomocí her, názorných pomůcek 

a dramatizace se životem včel 

medonosných a jejich významem pro 

člověka. 

19. 11. školu navštívila paní Sedláčková 

z nakladatelství Thovt. Měla připravené 

programy, jak pro žáky 1.-3. třídy (Plavba 

za pokladem), tak i pro 4. a 5. třídu (Cesta 

do pravěku). Pomocí motivačních her nás 

naučila, jak správně pracovat s knihou a 

orientovat se v ní. 

25. 11. se žáci 1. a 2. ročníku šli podívat na 

divadlo Víly srdíčkové, které proběhlo 

v MŠ. 

V ten samý den absolvovali žáci 4. a 5. ročníku teoretickou část dopravní 

výchovy a na jaře je čeká ještě ta praktická ve Vysokém Mýtě. Držme jim palce, 

ať jsou z nich zdární cyklisté. 
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28. 11. V tento den proběhl VÁNOČNÍ JARMARK naší školy a školky, který je 

vždy zpestřen hudebním vystoupením žáků. Děti vyráběly v hodinách 

pracovních činností a odpolední družinky krásné výrobky, které v tento den 

samy prodávaly. Každý si jistě přišel na své a něco krásného si odnesl domů. 

Zároveň všichni pilně nacvičovali hudební vystoupení, kde každý ukázal, co se 

naučil a co umí. 

Část výtěžku z prodeje výrobků škola zašle do ZŠ Brantice, která stále bojuje 

s následky povodní. Další část využijeme pro děti jako příspěvek na školní 

výlet. 

Koncem listopadu všichni žáci naší školy zdárně ukončili Plavecký výcvik, 

který probíhal, jako každoročně, ve Vysokém Mýtě. Nutno říci, že se všichni 

posunuli ve svých dovednostech zas o kousek dál a vypilovali svůj plavecký 

styl       .  

Někteří žáci ze 3. třídy si zkusili zahrát na spisovatele. Můžete sami posoudit, 

jak se jim to povedlo. 

 

Listopad (autoři: Jáchym Machek, Prokop Ač) 

Venku prší za oknem. 

Když tam půjdem, promoknem. 

Za měsíc je zima, 

chytla mě už rýma. 

 

Už se těším na Vánoce, 
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na jaře jsou Velikonoce. 

Zvířata si vyhrabala nory, 

zítra pojedeme na hory. 

Na horách napadne sněhu dost, 

zítra k nám přijde nový host. 

Potkala mě kočka, 

spadla první vločka. 

 

Na horách mě to baví, 

je to tam moc hravý. 

Mám tam hodně kamarádů, 

plazí se tam hodně hadů       . 

 

Drak (autorky: Leontýnka Urbanová, Nikolka Táflová) 

Viděli jsme mrak, na něm lítal drak. 

Potkalo ho sluníčko, spálilo ho maličko. 

Dětem to však nevadí, draka rychle opraví. 

Sluníčko se usměje, všechny pěkně zahřeje. 

 

Zprávičky ze školní družiny 

Za krásných podzimních dnů jsme se s dětmi ve ŠD vydali na FIT stezku 

a nechyběla ani procházka s plněním úkolů a hledáním pokladu. K podzimu 

patří i pečení jablečného štrůdlu a Halloweenské odpoledne plné dobrot, i se 

stezkou odvahy. Všechny děti byly nebojácné a zasloužily si tedy sladkou 

odměnu. Stezku odvahy si přišly projít i děti z naší mateřské školy. 

Další pěknou akcí byla návštěva paní Štenclové z papírnictví ve Vysokém 

Mýtě. Děti pomocí tiskátek vykouzlily krásné výrobky na vánoční jarmark. I v 
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dalších listopadových dnech jsme se věnovali přípravě vánočního jarmarku a 

tvorbě vlastního adventního kalendáře. 

Další naší novinkou je možnost navštěvovat každý měsíc kino. Děti již 

některé pohádky určitě viděly, ale i tak věříme, že uvítáte možnost zpestření 

družinky a děti si do kina rádi zajedou společně s kamarády. Do konce roku nás 

ještě čeká čertovské odpoledne a pak už se jen budeme těšit na Vánoce. 

                   -jk- 

 

Zprávičky ze školičky 

 

V letošním školním roce navštěvuje školku 23 dětí, z toho 8 předškolních. 

Už v září nás čekala spousta akcí, první byla návštěva statku na Borové hned    

5. září. Děti měly možnost si prohlédnout zvířata a seznámit se s náročnou prací 

v zemědělství. 

Týden nato, 10. 

září, jsme navštívili 

Světový den první 

pomoci ve Vysokém 

Mýtě. Děti si 

vyzkoušely práci hasičů, 

zdravotníků a celníků. 

11. září pro nás žáci ZŠ 

připravili sportovní 

dopoledne na hřišti za 
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školou. Děti si zahrály florbal, zastřílely si na branku a vyzkoušely spoustu 

dalších disciplín. Odměnou jim byly medaile, které školáci sami vyrobili. 

23. 9. jsme pro rodiče a děti nachystali Podzimní hádankovou cestu. 16. 

října jsme společně se školou vyrazili do Ekocentra Paleta v Oucmanicích, kde 

nás čekal program Popelka peče placky, které jsme si nejen upekli, ale i snědli. 

Na podzim se nám podařilo zapojit rodinné příslušníky našich dětí, a tak 

nám pan Vojtěch Škrba přivezl ukázat dravé ptáky a jejich výcvik, s Adélou 

Škrbovou jsme si užili divadelní chvilku, paní Urbanová připravila čtení od 

babičky, pan Urban písničky od dědečka a Dominika Vaňousová nás učila čistit 

si zoubky. 

Jako každý rok k nám přijela Víla Srdíčková s pohádkou Jak chtěl 

Rarášek odnést Bětku do pekla. 

Vánoční jarmark spojený s vystoupením dětí proběhl ve čtvrtek 28. 

listopadu i přes to, že nám tentokrát počasí moc nepřálo. Akce se vydařila a 

výtěžek použijeme na plánované akce v příštím roce. 

Přejeme všem klidné Vánoce, do nového roku hodně zdraví a pohody.    
                                                                                                                                  

                    Kolektiv MŠ 

 

 

TJ Sokol České Heřmanice 
 

Fotbal děti 
tak a je to za námi…. Úspěšně jsme zakončili podzimní část sezóny ve 

všech kategoriích.  
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Mladší a starší přípravka 

Bylo to pro nás všechny, především pro mladší a starší přípravku, dost 

náročné, protože jsme se museli z organizačních důvodů spojit v jednu 

kategorii, tím pádem děti z mladší přípravky přešly automaticky do starší 

přípravky a zkusily si tak změřit síly se staršími ročníky, což si myslím, že 

nebylo na škodu, ale věřím, že to bylo dost náročné jak fyzicky, tak psychicky, 

ne vždy se totiž dařilo. Nicméně to všechny děti zvládly výborně, za což jim 

moc děkujeme. Sestavili jsme dva vyrovnané týmy A a B, se kterými jsme 

jezdili na turnaje podzimní časti. Jak už jsem uvedla, někdy se dařilo a někdy 

naopak ne, ale i to patří k fotbalu, umět se postavit čelem k porážce a přijmout 

ji. Zjistili jsme, kde nás tlačí pata a na čem musíme zamakat, a věřím, že do 

jarní části nastoupíme plně připraveni, protože přes zimu budeme poctivě 

trénovat 2x týdně v tělocvičně v Tisové.  

S jarem nás čekají opět změny, ale tentokrát k lepšímu, podařilo se nám 

trenérsky obsadit opět všechny kategorie, takže na jaře vyběhnou na trávník 

nejmladší Bambíny a mladší i starší přípravka. Máme se opět na co těšit. 

 

Bambíny 

Do letošního podzimu jsme s našimi nejmenšími fotbalisty, které u nás 

trénují, nastoupili s cílem zapracovat do tréninků nové naděje. Děti se od konce 

srpna schází dvakrát týdně a odehrály během první poloviny sezóny celkem 4 

turnaje. Hned první, který se měl konat na našem hřišti, se bohužel musel zrušit 

z důvodu nepříznivého počasí. Nicméně hned na dalším fotbalovém dopoledni 

v Chocni se ukázalo, že i letošní ročník dětí narozených v letech 2018 a mladší, 

bude hrát opět vyrovnané partie s těmi nejlepšími. I když u našich nejmladších 

nejde primárně o výsledky ale o pohyb a radost ze hry, tak se jim podařilo pět 

zápasů vyhrát a jeden remizovat. V podobném tempu se výsledkově dařilo i na 

dalších třech turnajích.  
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Naše fotbalové dívky  

nás stále výborně reprezentují, ať 

už na společných fotbalových dnech 

pořádaných OFS Ústí nad Orlicí, nebo 

na turnajích. Především stojí za zmínku 

skvělá práce Laury Novákové, která nás 

reprezentovala na meziokresním turnaji 

výběrů v kategorii U-10 ve Svitavách, 

kde se jako jediná dívka utkala spolu se 

svými spoluhráči proti týmům 

z Pardubic, Chrudimi a Svitav. Celkově 

skončili na 3. místě, což, si myslím, je 

skvělý výsledek. Dále nás také 

reprezentovala za dívčí výběr 

v Letohradu, kde se utkala s 

Letohradem A a B, Dolní Čermnou a 

Žamberkem. První místo jim sice 

uteklo o fousek, ale druhé místo je také 

skvělý výsledek. Lauro, jen tak dál, 

jsme pyšní, že tě máme v klubu! 

Držíme ti palce na další turnaje a výběry, které tě čekají.  

 

Mladší žáci  

na podzim sezóny 2024/25 sehráli 13 zápasů z toho 2 zápasy doma v 

Českých Heřmanicích. Chtěli bychom poděkovat všem rodičům a fanouškům 

za skvělou atmosféru v domácím prostředí. 

Celkově jsou po půlce sezóny na krásném 4. místě se ziskem 22 bodů (7x 

výhra, 1x remíza, 5x prohra). Musíme kluky pochválit za předvedené výkony a 

doufáme, že na jaře navážou na vítěznou vlnu. 
 

Starší žáci 

jsou na tom o poznání hůř, z 13 zápasů jsou na 11. místě se ziskem 4 

bodů. Ne, že by se nesnažili, ale přechod na velké hřiště je pro ně dost složitý a 

někteří hráči si na to zvykají déle.  

Doufáme, že na jaře zaberou a budou stoupat jak herně, tak i výsledkově.  

 

Na závěr mi dovolte poděkovat v první řadě našim TRENÉRŮM, 

protože bez jejich času a energie by to opravdu nešlo, takže VELKÉ DÍKY pro 

Romana Kučeru, Romana Pražáka, Jana Machka, Michala Vránu, Martina 

Kučeru, Tomáše Jindru, Tomáše Jetmara, Radima Kotyzu a Ladu Novákovou. 

A v neposlední řadě samozřejmě děkujeme našim fotbalistům, 

fotbalistkám a jejich rodičům za podporu, bez které by to také nešlo. 
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Děkujeme a těšíme se na jarní sezónu. Veškeré info o zápasech najdete na 

našich facebookových stránkách Fotbal děti TJ sokol České Heřmanice. 

 

Fotbal muži 
U mužstva chlapů došlo v letošním létě k velkým změnám a odchodům. 

Většina z vás asi zjistila, že z týmu odešli nějaké opory, ale nutno podotknout, 

že se i nějaké známé tváře do našeho týmu vrátily. 

Nicméně s velmi úzkým kádrem, který se nepodařilo optimálně rozšířit, 

se tým pod vedením nového trenéra Jiřího Růžičky pustil do sezóny odvážně. 

Po prvních třech prohrách, ze kterých bych především zmínil tu nejvyšší 

v Zámrsku 1:7, se kabina semknula a na půdě v Třemošnici překvapila 

srdnatým výkonem a výhrou 3:2. Tato výhra proti loňskému účastníkovi 

krajského přeboru vlila všem novou energii do žil a chuť do práce. Zkrátka 

všichni zjistili, že nic není nemožné a když budou hrát zodpovědně, tvrdě 

pracovat, tak se i s takto úzkým kádrem dá bodovat v této kvalitní soutěži.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ve zbylých utkáních byla vidět zkvalitněná hra a podařilo se konečně 

uhrát 3 body před domácími fanoušky. Ve druhé polovině podzimu jsme 

dokonce 3x vyhráli na domácí půdě. Nicméně ke spokojenosti týmu chybělo 

pomyslně urvat alespoň nějaké body z utkání v Dolním Újezdě nebo Poličce, 

což se bohužel nepodařilo. 

I tak ale musíme hodnotit výkon A týmu v podzimu vcelku pozitivně, po 

té nejistotě, zda se tu fotbal podaří udržet.  

Na závěr nezbývá než poděkovat všem našim fotbalistům za jejich 

výkony, snahu, energii, chuť a také velké díky vám fanouškům za podporu, 

které si moc ceníme… 
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Akce které proběhly: 
 

URW FIFA CUP 

V sobotu 5. října 2024 po obědě se 

uskutečnil první fotbalový FIFA turnaj na 

„fotbalovém hřišti“. Jednalo se o 

fotbalový cup na herních konzolích 

PlayStation mezi přihlášenými hráči. 

Kapacita byla plně obsazena, zúčastnilo 

se celkově 14 hráčů, mezi kterými byly i 

děti. Hráči byli rozlosováni a utkali se tak 

všichni mezi sebou. Ceny byly lákavé, 

takže bylo o co hrát. Bohužel pro nepřízeň 

počasí byl organizátor (URW upgrade 

resin wood) nucen přesunout zápasy do 

fotbalových kabin, což ničemu nevadilo, 

hráči byli aspoň v teple a suchu. Turnaj 

trval do večerních hodin a musím říct, že 

na první ročník se opravdu vyvedl. Tímto 

děkujeme organizátorovi URW za skvělý 

nápad a jeho zrealizování, a také 

děkujeme všem sponzorům za krásné ceny. Doufáme, že se brzy dočkáme 

dalšího turnaje. 

 

VALAŠSKÝ VEČER 

V pátek 29. 11. 2024 se na místním sále kulturního domu konal první 

Valašský večer. Tento večer si nenechalo ujít více než 130 lidí, což je velmi 

krásný počet návštěvníků a my jsme za to moc rádi.  
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Celý večer hrála k poslechu, ale i 

tanci, Valašská cimbálovka a nechybělo 

také tematické vystoupení v podobě 

předtančení od spolku Česká beseda. 

Během večera se podávalo výborné víno 

z Moravy a nechybělo ani něco dobrého na 

zub. Celkově se celý večer vydařil a už teď 

se těšíme na příští rok.  

 

Závěrečná zpráva – vyúčtování Klárka 

Po delší době se Vám opět hlásíme 

s charitativním projektem Kopeme za 

Klárku. Na základě kontroly vyúčtování 

sbírky, kterou provedl Krajský úřad 

Pardubického kraje (KÚPK), je naší 

povinností seznámit veřejnost s jejím 

konečným výsledkem. 

Z kontrolního zjištění vyplývá, že počáteční zůstatek na transparentním účtu ve 

výši 204 090,- Kč byl použit do sbírky (dle osvědčení KÚPK). Následnou 

kontrolou bylo zjištěno: 

• hrubý výtěžek sbírky dosáhl částky 119 382 Kč 

• náklady spojené s konáním sbírky byly 948,63 Kč 

• čistý výtěžek sbírky dosáhl částky 118 433,37 Kč 

• využití výtěžku sbírky na účel sbírky bylo doloženo ve výši 322 523,37 

Kč 

• zůstatek výtěžku k 11. 9. 2024 byl 0 Kč. 

Na základě výše uvedeného bylo z transparentního účtu (byl již zrušen) 

projektu převedeno na účet rodiny celkem 322 523,37 Kč. Tyto prostředky 

rodina využije na úhradu rehabilitačních pobytů a rehabilitačních pomůcek pro 

zlepšení kvality života Klárky. 

Ještě jednou děkujeme všem, kteří přispěli jakýmkoliv způsobem do tohoto 

krásného projektu. Částka, kterou se podařilo vybrat, je neuvěřitelná a rodina 

z ní měla velkou radost. 

Velký dík patří také organizačnímu výboru projektu, jmenovitě Veronice a 

Tomáši Jirsákovým, Lucii a Romanu Pražákovým, Haně Rovenské, Dominice 

Vaňousové, Tomáši Kusému, Karlu Šimkovi a Davidu Bártovi. 

 

                             Za TJ Sokol LN a část výboru  
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Hasičské zprávy 
 

V sobotu 19. 10. jsme uspořádali 

branný závod mládeže. Závodu se kromě 

místních dětí zúčastnila i družstva ze 

Sloupnice a Němčic. 

V neděli 20. 10. jsme s dětmi vyrazili 

na 

turistický 

výlet. 

Prošli jsme se z Lanšperka přes Horákovu 

kapli až do Dolní Dobrouče, kde na nás už 

čekalo drobné pohoštění. 

V sobotu 9. 11. jsme uspořádali taneční 

zábavu. K tanci a poslechu nám tentokrát 

hrála skupina MIX. 

V říjnu se podařilo do 

hasičského hřiště zabudovat 

odtokový 

kanál. Bude 

sloužit pro 

odvádění 

vody mimo 

hřiště při 

hasičských 

soutěžích a 

při nácviku požárního útoku mládeže. 

Během zářijových dešťů výjezdová jednotka obce 

provedla několik zásahů. Odstraňovali jsme nánosy 

dřeva v korytě potoka, probíhalo pytlování písku nebo 

čerpání vody ze sklepa místní školy. 

Ve čtvrtek 

31. 10. vypukl 

požár na místní 

poště. Zásahu se 

účastnily 

jednotky 

z Českých 

Heřmanic, 

Vysokého Mýta, Litomyšle a Ústí nad Orlicí. 

                                                                -př- 
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Komunitní škola České Heřmanice 
 

 

PODZIMNÍ PRODEJNÍ ODPOLEDNE 
 

V neděli 13. října jsme Vás zvali do předsálí kulturního domu na 

podzimní prodejní odpoledne. Tradičně se prodávala dušičková vazba a květiny 

od paní Víchové. Pro děti byly připraveny halloweenské dílničky, kde si děti 

vyráběly a malovaly. Zapojili se i rodiče, přitom si všichni pochutnali na 

moučnících, které upekly ženy z komunitní školy. Kdo přišel, ten si užil krásné 

odpoledne. 

 

LAMPIONOVÝ PRŮVOD 
 

V pondělí 11. 11. se konal již 

jedenáctý ročník svatomartinského 

lampionového průvodu ve 

spolupráci s TJ SOKOL ČESKÉ 

HEŘMANICE. U školy na nás čekal 

svatý Martin, který nám řekl něco o 

svém životě. Zavedl nás ve velmi 

hojném počtu na místní hřiště. Pro 

děti byla připravena stezka s úkoly. 

Po splněných úkolech dostaly děti 

sladkou odměnu v podobě 

tradičních svatomartinských 

rohlíčků. Pro dospělé byl připraven 

voňavý horký svařák a pro děti čaj. 

Lampionový průvod je jednou z 

nejoblíbenějších tradic. Tento 

kouzelný večerní zážitek spojuje lidi 

různých věkových kategorií a 

vytváří okouzlující atmosféru, 

kterou stojí za to zažít. 

 

KURZ 3D TISKU 
 

V pátek 15. listopadu proběhl kurz v prostorách komunitní školy pod 

vedení M. Šimka ml. Kurz byl pro děti od 8 let. Pracovaly s programem Prusa 

Slicer, kde se učily upravovat modely pro 3D tiskárnu a ukázaly si práci s 

umělou inteligencí. Zájem o kurz byl i ze strany dospělých. V příštím roce 

proběhne i pro dospělé. Děti byly nadšené a těší se na další setkání. 
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VAŘENÍ S MÍŠOU 
 

V pátek 22. listopadu 

proběhl kroužek vaření pro 

děti. Zájem byl opravdu velký. 

Děti vařily a pekly zajímavé 

pochoutky. Velmi je to bavilo a 

těší se na další pokračování. 

 

 

VÁNOČNÍ JARMARK 
 

V sobotu 23. listopadu jsme uspořádali na sále kulturního domu vánoční 

jarmark. O jarmareční atmosféru se postarali prodejci, kterých letos bylo 

opravdu dost.  

 Nechyběly ani dětské dílničky, ve kterých si děti mohly vyzkoušet 

tvoření vánočního přání. 

 V kavárničce jste si mohli nabídnout kávičku i svařák a k tomu 

zakousnou výborné chlebíčky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Po dlouhé době na sále panovala pohoda s předvánočním duchem. Lidé, 

kteří bývají sami, tak mohli být tento předvánoční čas se svými sousedy a 

známými. A prožili krásné sobotní odpoledne. 

Chci poděkovat všem, kdo se podílel na organizování vánoční výstavy.  
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TVOŘENÍ ADVENTNÍCH 

VĚNCŮ 

Ve středu 27. listopadu 

jsme v prostorách obecního 

domu uspořádali již tradiční 

tvoření adventních věnců. 

Zrodily se opravdu nádherné 

kousky. Sešla se nás pěkná 

skupinka. K tomu nám hrála 

vánoční hudba, ve vzduchu 

vonělo jehličí a svařák. Už je 

tu vánoční čas. 

 

KOMUNITNÍ ŠKOLA ČESKÉ HEŘMANICE PŘIPRAVUJE 

- KROUŽEK VAŘENÍ S MÍŠOU 

- POKRAČOVACÍ KURZ 3D TISKU 

- PUTOVÁNÍ ZA POKLADEM 

- VELIKONOČNÍ JARMARK        

        -lv- 

 

Tříkrálová sbírka 
 

Letošní Tříkrálová sbírka pořádaná litomyšlskou Charitou je již pětadvacátá. 

V Českých Heřmanicích proběhne druhou sobotu v novém roce 11. 1. 2025. 

Koledníci se těší, že zpěvem povzbudí všechny naše domácnosti a sociálně 

potřebným přinesou alespoň malé ulehčení jejich situace. Hlavním cílem letošní 

sbírky bude podpora provozu Respitní péče Jindra (odlehčující služba pro ty, kteří se 

dlouhodobě doma starají o nemohoucí, hendikepované apod.). Podpora bude 

směrována i na obvyklé účely (rodiny v tíživé situaci, postižené povodněmi, požáry 

aj.).  

Koledníkům, příjemcům pomoci i každému dárci přejeme radostný osobní, 

duševní či materiální užitek pro všední dny.   

-jc- 

 

Č A S  55+ 
 

Od začátku nového školního roku opět pokračovalo setkávání se          

ČAS 55+ vždy poslední úterý v měsíci. 

Dva poslední úterky byly věnovány četbě z obecní kroniky - rok 1918. 
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Zápis právě o události vyhlášení Československa byl psán opravdu oslavným 

slohem, kdy byla citována přesná prohlášení z té doby, výzvy k nutnosti 

společně budovat novou vlast.  Popsány byly i oslavy v Českých Heřmanicích. 

Asi jsme si to všichni dokázali představit.  

Čtením kroniky si kromě doby před více než 100 lety uvědomujeme, že 

v podstatě se jen v jiné podobě popisují stejné problémy, jaké máme dnes.  

Např. 28. 10. 1918 všichni chtějí společně pracovat pro naší zem, ale již 

v květnu 1919 se kronikář zmiňuje, že v Českých Heřmanicích nebylo možno 

zvolit zastupitelstvo pro vzájemné neshody kandidátů apod. 

Na poslední letošní setkání přijal pozvání i pan starosta, a tak se mluvilo o 

současnosti obce, ale i plánech. 

Nakonec MUDr. Cacková popřála poklidný advent pro každého z nás, ale 

i s ohledem na své okolí. Každý den dobrý skutek – citovala tím pana Svěráka.  

Po Novém roce zase budeme pokračovat, kdy v plánu je např. 

zdravotnická tematika - onkologická prevence, něco o houbaření, cestování, 

módě, o novinkách v řízení motorových vozidel. 

Do nového roku přeji všem zdraví pro tělo i duši a lásku v našich 

vztazích.  

       -mn- 

 

Rozsvěcení stromu v Českých Heřmanicích 
 

I na letošní 1. neděli adventní bylo naplánováno rozsvěcení stromu na 

náměstí. 

Stejně jako před rokem bylo připraveno teplé tekuté občerstvení pro 

zahřátí, které jsme si mohli nechat nalít do keramických hrnečků se znakem 
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Českých Heřmanic. Ve stánku byl k vyzvednutí Adventní pas, do kterého 

dostaneme razítka i v dalších místních částech během adventního putování a 

pokud budou aspoň tři, tak je v Chotěšinách 22. 12. 2024 připravena odměna. 

Dalším hezkým putovním doplňkem je adventní věnec od Ivy Kučerové. 

V letošním roce nám ke stromku přišly zazpívat děti z naší školy a mohli 

jsme si zakoupit i jejich vánoční výrobky. Výtěžek předají škole postižené 

povodněmi. Děti, 

díky. 

Myslím, že se 

adventní podvečer 

nesl v příjemném 

duchu a budeme se 

tedy příští neděli 

těšit na setkání na 

Borové, potom v 

Netřebech a 

nakonec v 

Chotěšinách. 

Přeji nám všem, 

abychom hektickou 

předvánoční dobu přežili - všechny večírky, nákupy, pečení, úklid, vánoční 

koncerty a nemuseli hned po Vánocích odjet na dovolenou, ale abychom se 

aspoň na chvíli sešli u adventního věnce jako rodina, něco pěkného si přečetli, 

zaposlouchali se do hezké hudby, společně se vydali na procházku v rámci 

adventního putování…. Tak tedy hezké a pokojné vánoční dny.  

       -mn- 

 

Změna v systému svozu odpadů v roce 2025 
 

Vážení občané, 

     jak jsme vás již informovali, v roce 2025 dojde k zásadní změně pro svoz 

některých komodit komunálního odpadu. 

 

Netříděný směsný komunální odpad 

Všichni majitelé nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu pro 

rodinnou rekreaci na územní našeho městyse se musí nově v souladu 

s připravovanou Obecně závaznou vyhláškou městyse České Heřmanice o 

místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci a 

zákonem o místních poplatcích, která bude platná od 1.1.2025, přihlásit 

k poplatkové povinnosti. Přihlášení provedete prostřednictvím formuláře 

Přihlášení k místnímu poplatku za odkládání komunálního odpadu a 
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objednávka kapacity soustřeďovacího prostředku (popelnice), který jste 

obdrželi do svých schránek a je také k dispozici na webových stránkách 

městyse nebo v tištěné podobě na úřadu městyse. Vyplněný a podepsaný 

formulář odevzdejte na úřadu městyse, kde si zároveň vyzvednete známku na 

rok 2025 podle požadované četnosti svozu. Známku je nutno vylepit na 

popelnici, jinak nebude popelnice vyvezena.  

Výše ročního poplatku je součin: 

objem popelnice x počet svozů za rok x sazba poplatku (0,70 Kč za litr)    

 

Ceny ročních známek na popelnice na směsný komunální 

odpad 
 

 Svoz objem počet svozů 

za rok 

cena za      

1 litr 

cena za roční svoz 

1x 14 dní 60 l 26 0,70 Kč 1 092 Kč 

1x 14 dní 120 l 26 0,70 Kč 2 184 Kč 

1x 14 dní 240 l 26 0,70 Kč 4 368 Kč 

1x měsíc 60 l 13 0,70 Kč 546 Kč 

1x měsíc 120 l 13 0,70 Kč 1 092 Kč 

1x měsíc 240 l 13 0,70 Kč 2 184 Kč 

1x 6 týdnů 60 l  9 0,70 Kč 378 Kč 

1x 6 týdnů 120 l  9 0,70 Kč 756 Kč 

1x 6 týdnů 240 l  9 0,70 Kč 1 512 Kč 

kombinovaný 60 l 19 0,70 Kč  798 Kč 

kombinovaný 120 l 19 0,70 Kč 1 596 Kč 

kombinovaný 240 l 19 0,70 Kč 3 192 Kč 

 

Poplatník, kterému vznikne mimořádný objem směsného odpadu 

převyšující zvolenou kapacitu, může použít jednorázový vývoz v ceně 0,70 

Kč/litr. Na tento jednorázový vývoz je nutno zakoupit jednorázovou známku na 

úřadu městyse. 

Cílem tohoto opatření je snížení množství komunálního odpadu 

vyváženého na skládku a tím naplnění státem stanoveného cíle 160 kg 
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SDH České Heřmanice zve své členy na 

VÝROČNÍ VALNOU 

HROMADU 
v pátek 17. 1. 2025 od 19 hodin 

v hasičské zbrojnici. 

komunálního odpadu na občana pro rok 2025. V roce 2023 připadlo na jednoho 

občana Českých Heřmanic 355 kg komunálního odpadu, což je o 195 kg více. 

Podrobný kalendář svozů je k dispozici na internetových stránkách 

městyse v kalendáři svozu odpadů. 
 

Platba poplatku 

Poplatek je potřeba uhradit v roce 2025 a to do 30. června 

- hotově na úřadu městyse 

- bankovním převodem na účet městyse č. 13029611/0100. Variabilní symbol 

vyplňte následovně (důležité pro identifikaci platby): 1 (Borová), 2 (České 

Heřmanice), 3 (Chotěšiny), 4 (Netřeby) a číslo popisné (xxx). 

Např. VS 2067 = 2 (dle místní části) 067 (třímístné číslo popisné), tj. platba 

za čp. 67 v Českých Heřmanicích. 
    

Tříděný odpad plasty a papír  

V roce 2025 bude zaveden systém DOOR TO DOOR – svoz papíru a plastu od 

domu v popelnicích případně v pytlích. Svoz popelnic a pytlů bude probíhat 1 x 

za měsíc. Současná sběrná místa na plast a papír budou zrušena.  
 

Objemný odpad 

Objemný odpad bude možné odevzdat každou první sobotu v měsíci od 9 do 12 

hod na sběrném místě v Netřebech čp. 26. 
 

Tříděný odpad sklo, textil, jedlý olej a tuk, železo 

Systém třídění těchto odpadů zůstává stejný. Změna je pouze u sběru textilu. 

Bílý kontejner na textil nyní slouží pro sběr veškerého textilu a obuvi. Můžete 

do něho odkládat jak použitelné věci, tak i ty, které už nelze použít. 
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Akce v Chotěšinách 
 

Začali jsme účastí na hasičské okrskové soutěži v Tisové, kde se naši 

hasiči umístili na 6. místě a Leoš Sodoma obsadil 2. místo ve štafetě. 

Dále se uspořádal 8. června dětský den, kde v soutěžích děti prokázaly 

svou fyzickou zdatnost a šikovnost, ale i zručnost a chytrost při řešení hádanek 

k hledání pokladu. Přijel se podívat i 

pan starosta a některé disciplíny si i 

vyzkoušel. Po úspěšném nalezení 

pokladu se ještě dále sedělo, hrálo a 

zpívalo. 

V polovině června se hasiči 

připravovali na netradiční útok ve 

Džbánově, kde získali krásné 2. 

místo. 

Začátkem července se místní 

ženy scházely na tvoření papírových růžiček 

na jarmark v Českých Heřmanicích. 

27. července se u domečku grilovaly 

makrely, po kterých se opět zaprášilo. 

Na konci prázdnin proběhlo slavnostní 

otevření minigolfu, které bylo financováno 

z participativního rozpočtu. Pěkné 

odpoledne nám zpříjemnila i Sičákova 

mňamka a vychlazené pivko. 

  -nv, jp- 
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Sbor pro občanské záležitosti informuje 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 -ak-     

           

Obecní bál 
 

V sobotu 19. 10. 2024 se uskutečnil v Českých Heřmanicích 1. Obecní 

bál. V minulém Heřmánku jsme si mohli přečíst pozvání i vysvětlení proč 

Obecní bál a proč v říjnu. 

Myslím, že vše, co v článku stálo, se naplnilo. Z mého pohledu šlo o 

příjemné společné pobavení se mladé – střední – i starší generace. Milým 

překvapením bylo poměrně velké zastoupení právě mladých. 

Členové i nečlenové kulturní komise připravili překvapení v nácviku malé 

světelné show. Všem nám za to patří dík.  

Poděkování patří kapele, TJ Sokol za občerstvení alko i nealko nápoji, M. 

V září oslavil své životní jubileum 70 let pan František Vacek 

z Českých Heřmanic.  

 

Jménem redakce jubilantovi gratulujeme a přejeme hodně zdraví do 

dalších let. 
 

V září se manželům Šaldovým narodil syn Sebastián a manželům 

Páleníkovým se narodil syn Juraj. 
 

Rodičům gratulujeme a Sebastiánovi a Jurajovi přejeme v životě hodně 

štěstí a zdraví. 
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Zbrojovi za dobré jídlo. Utopence z jeho kuchyně si někteří i odnášeli na konci 

bálu domů jako záchranu na druhý den. 

Tombola byla bohatá a snad si každý něco vylosoval. 

Díky patří všem, kteří se na přípravě podíleli a i během večera pomáhali 

službou u vstupu, v šatně, požární hlídkou, u tomboly. 

První ročník proběhl snad ke spokojenosti všech přítomných a příští rok 

se budeme těšit zase třeba na jiný taneční večer.    

       -mn- 
 

 

Informace z úřadu městyse 
 

Já a můj městys – participativní rozpočet 2025 – II. ročník 

V letošním roce se uskutečnil I. ročník Participativního rozpočtu, 

do kterého byly přihlášeny 3 projekty. Díky odvážnému tvůrci projektu a 

vašemu hlasu se stal realitou projekt Minigolfu v Chotěšinách. A teď je 

řada na vás! Máte nějaký skvělý nápad, jak udělat z našeho městysu ještě 

lepší místo k životu? Nové dětské hřiště, posezení u rybníka, nebo třeba 

kino pod hvězdami? Vaše představy mohou ožít! Přihlaste svůj projekt do 

druhého ročníku Participativního rozpočtu a pomozte spoluvytvářet 

budoucnost našeho městysu. Jak na to? Stačí vyplnit jednoduchý formulář 

a v termínu 1.1. - 17. 2. 2025 ho doručit na Úřad městyse. Těšíme se na 

vaše nápady! 

Pravidla najdete hned za informacemi z úřadu nebo na webu městyse. 

 

Místní poplatek za psa na rok 2025 

Za jednoho psa činí poplatek 100 Kč, za druhého a dalšího psa 150 Kč. 

Poplatek je možno zaplatit v hotovosti na úřadu městyse nebo převodem 

na účet 13029611/0100. Variabilní symbol je číslo popisné poplatníka. 

Specifický symbol je 1341. 

Poplatek je splatný jednorázově nejpozději do 30. 6. 2025. Osvobození od 

poplatku (viz. Obecně závazné vyhlášky městyse České Heřmanice). 

 

Masopust 2025 volá! 

Přijďte se s námi pobavit při tradičním masopustním průvodu. Čeká Vás 

tanec, hudba, spousta dobrého jídla a pití a na závěr 

zabijačkové hody! Setkáte se s přáteli a užijte si 

nezapomenutelný den. Nemáte masku? 

Nevadí, masky jsou sice vítány, ale 

povinná je dobrá nálada a chuť se bavit. 

Prostě neváhejte a přijďte v sobotu 15. 2. 

2025 k Obecnímu domu v Českých 
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Heřmanicích, odkud bude masopustní průvod v 9.30 hod. za doprovodu 

kapely Choceňačky, vyrážet do předem domluvených obydlí, kde na 

účastníky průvodu bude čekat pohoštění.  

Pokud máte zájem, aby masopustní průvod zavítal i k Vám, kontaktujte 

MUDr. M. Novotnou 736 629 403. 
                                                                                                          -ms a pl- 

 

 

Pravidla participativního rozpočtu 

pro rok 2025 
 

 Z rozpočtu městyse České Heřmanice pro rok 2025 bude 

vyčleněno 100 000,- Kč bez DPH určený pro projekty občanů – pro 

participativní rozpočet.  

 O co jde? Stačí mít zajímavý nápad, splnit několik pravidel, napsat žádost 

a můžete zrealizovat projekt až do výše 100 000,- Kč bez. DPH. 

 

KDO?  

Kdo může podat návrh? Předkladatelem projektu může být: 

• fyzická osoba starší 15 let s trvalým bydlištěm v Českých Heřmanicích 

• právnická osoba se sídlem v Českých Heřmanicích 

CO? 

Co může být obsahem návrhu? Předložený projekt musí splňovat tyto 

podmínky: 

• musí být veřejně prospěšný, sloužit obyvatelům městyse České 

Heřmanice a jeho místních částí, nebo jeho návštěvníkům a musí 

přispět ke zkvalitnění veřejného prostoru. 

• musí být realizován na veřejně přístupném místě (nemusí být přístupné 

neustále, nesmí být omezeno vstupným, nebo pronájmem). 

• žádost musí být podána na předepsaném formuláři. 

• pozemek nebo budova, kde bude projekt realizován, musí být v době 

podání žádosti ve vlastnictví městyse České Heřmanice. 

• odhadované náklady na realizaci návrhu včetně všech souvisejících 

nákladů (například za zpracování projektové dokumentace). 

• celkové náklady projektu nesmí přesáhnout stanovený finanční limit 

100.000 Kč bez DPH. 

• provozní náklady po dobu 3 let nesmí přesahovat 10 % ceny projektu 

ročně. 
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• náklady projektu, ani částečně, nesmí být příjmem žadatele – nemůže 

být podán návrh, jehož realizaci může zajistit pouze žadatel. 

• musí být proveditelný, tj. jeho realizace nesmí odporovat zákonům, 

územnímu plánu, strategickému plánu nebo dalším rozvojovým 

koncepcím městyse (ověří úřad městyse). 

 

KOLIK? 

Kolik finančních prostředků můžete na svůj projekt získat?  

 

• Celková částka určená na participativní rozpočet v Českých 

Heřmanicích v roce 2025 je 100.000 Kč bez DPH. 

• maximální částka, která může být určena na jeden projekt, je 

100.000 Kč bez DPH, spodní hranice není stanovena. 

JAK? 

Jak se do participativního rozpočtu zapojit a jak probíhá celý proces? 

Participativní rozpočet má několik fází: 

 

1. Příprava  

Mezi zveřejněním pravidel a ukončením příjmu žádostí je možno projekt 

řádně připravit, zajistit vše potřebné a také konzultovat. K dispozici vám 

bude úřad městyse. Na konzultaci je třeba se předem domluvit.  

 

2. Podání žádosti  

Samotnou žádost je nutno odevzdat na předepsaném formuláři, vyplnit 

všechny požadované údaje, rozpočet a případné přílohy (obrázky, mapy 

apod.). Součástí žádosti je také souhlas se zpracováním osobních údajů pro 

účely projektu. Žádost včetně příloh je možné podat v termínu 1. 1. – 17. 2. 

2025 (do 12.00 hod.), a to čtyřmi způsoby.  

Prostřednictvím:  

• datové schránky p67bkrv (podepsaná a naskenovaná žádost) 

• e-mailu epodatelna@ceskehermanice.cz (podepsaná a naskenovaná 

žádost)  

• úřadu městyse České Heřmanice v úřední dny (vytištěná a 

podepsaná žádost)   

• poštovních služeb na adresu úřadu městyse České Heřmanice 

(vytištěná a podepsaná žádost).  

 

3. Kontrola a úprava návrhů  

Podané návrhy se dostávají do fáze kontroly přijatelnosti a splnění podmínek. 

Kontrolu provede zastupitelstvo městyse. Pokud bude projekt nutno nějak 
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upravit nebo doplnit, vyzve úřad městyse předkladatele k opravě žádosti. 

Žádosti, které nebudou splňovat výše uvedená kritéria, budou z dalšího 

procesu vyřazeny. Žadatel bude o tomto písemně informován včetně 

odůvodnění vyřazení jeho návrhu.  

 

4. Prezentace návrhů a hlasování  

Projekty splňující podmínky budou zveřejněny prostřednictvím webových 

stránek a facebooku městyse, dále pak prezentací navrhovatele pro veřejnost 

na veřejném setkání v kulturním domě v Českých Heřmanicích.  

Hlasování, na jehož základě budou vybrány vítězné projekty, bude zahájeno 

v kulturním domě ihned po prezentaci projektů. Poté bude možnost hlasovat 

osobně na úřadu městyse. Každý hlasující bude mít k dispozici 1 hlas.  

 

5. Kdo může hlasovat 

• fyzická osoba starší 15 let s trvalým bydlištěm v Českých Heřmanicích 

• právnická osoba se sídlem v Českých Heřmanicích 

 

6. Výběr vítězných projektů  

Vítězný návrh bude ten, který získá nejvíce hlasů. Vítězných projektů může 

být více, a to až do výše alokované částky.  

 

7. Realizace  

Následovat bude přípravná fáze projektů (projektové a administrativní 

činnosti) a dále samotná realizace. Příprava a realizace projektu bude 

probíhat za podpory městyse. 

 

KDY? 

Kdy to vlastně celé proběhne? Časová osa participativního rozpočtu pro rok 

2025: 

 

Příprava a podání žádosti 1.1.2025 – 17. 2. 2025 

Kontrola a úprava návrhů  18. 2. – 31. 3. 2025  

Prezentace návrhů a hlasování  1. 4. – 30. 4. 2025  

Realizace vítězných projektů  06/2025 – 12/2026 

 

 

ZÁVĚR 

Aktuální formuláře a informace k participativnímu rozpočtu Já a můj městys 

jsou zveřejněny na webu městyse www.ceskehermanice.cz. 
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Kontaktní osoba:  

Miloš Sobel – starosta 

Tel.: 724 186 294  

E-mail: starosta@ceskehermanice.cz  

 

Na realizaci projektu není právní nárok. 

 

 

 

Telegrafické zprávičky z jednání zastupitelstva 
 

Dne 26.9. 2024: 

 

ZM schválilo: 

• dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo č. 009/2024 uzavřené mezi městysem a 

spol. MDS PROJEKT s.r.o., Vysoké Mýto na vyhotovení projektové 

dokumentace na stavbu Cyklostezka České Heřmanice - Chotěšiny, 

kterým se navyšuje cena za dílo o částku 21.780 Kč bez DPH za nově 

vzniklý objekt SO 801 Vegetační úpravy a dále se posouvá termín 

odevzdání PD z 30.10.2024 na 30.11.2024. 

• mimořádné odměny za práce pro městys za rok 2024 v předložené 

podobě. 

• nabídku od VM Urban, s.r.o., Vysoké Mýto na výrobu a montáž 

kuchyňské linky a skladového regálu v kuchyňce v předsálí Kulturního 

domu v ceně 81.469,30 Kč s DPH.  

• nákup dvou výukových programů na interaktivní tabuli, TS Kreslení pro 

děti a Svět myšáka Bonifáce, v ceně 3.354 Kč/program a dále stavebnice 

Blockaroo v ceně 6.989 Kč a Výtvarný věšák louka v ceně 4.450 Kč do 

MŠ České Heřmanice. Částka bude hrazena z projektu Šablony pro MŠ a 

ZŠ.  

• Smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku na realizaci investiční akce 

„Vodovodní přivaděč Bohuňovice – Řídký“ mezi městysem a Svazkem 

obcí Skupinový vodovod Bohuňovice, Litomyšl. Výše příspěvku městyse 

je celkem 321.974 Kč. 

 

ZM souhlasilo: 

• s navýšením kapacity školní družiny při Základní škole České Heřmanice, 

České Heřmanice 50 z aktuálního počtu 25 žáků na 30 žáků s účinností 

od 1.9.2025. 
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ZM jednalo: 

• o návrhu Smlouvy o poskytování služeb v oblasti nakládání s odpadem na 

sběrných dvorech města Vysokého Mýta jejímž předmětem je ukládání 

velkoobjemového odpadu pro občany městyse. ZM se shodlo, že uzavřít 

smlouvu s VM by bylo pro městys finančně nákladné a bude výhodnější 

jak pro městys, tak pro občany otevřít sběrné místo na Netřeby 26. 

• o záměru vlastníka p.p.č. 414/1 v k.ú. České Heřmanice v zastoupení J. H. 

a R. H. na realizaci stavebních pozemků na této parcele. ZM jednalo o 

spoluúčasti městyse na realizaci TI u těchto pozemků. O možnosti 

spoluúčasti na financování TI u stavebních pozemků v Českých 

Heřmanicích všeobecně bude ZM dále jednat.  

• o žádosti spol. Vodovody a kanalizace Vysoké Mýto s.r.o. dále VaK o 

navýšení ceny vodného u Skupinového vodovodu Zálší, Vračovice – 

Orlov, Chotěšiny, Nořín, jehož současná výše je 31,56 Kč vč. DPH od 

1.1.20219. Aktuální výše vodného ale nepokryje náklady spojené 

s provozem a oprav vodovodu. Jako druhou variantu VaK navrhuje 

vlastníkům tohoto vodovodu jeho vložení do majetku VaK. S touto 

variantou ostatní zapojené obce nesouhlasí. ZM pověřilo starostu jednat o 

navýšení ceny vodného na částku min 35 Kč max 45 Kč vč. DPH. ZM 

souhlasilo, aby fond oprav byl tvořen z rozpočtu městyse a ostatních obcí. 

 

ZM vzalo na vědomí:  

• Informace starosty o:  

- provedené opravě poškozeného stavidla v požární nádrži Šupce. 

- záměru MŠMT ČR na povinné spojování zřizovaných škol.  

- průběhu reklamace a dalším postupu plánovaných etap obnovy 

vápenných omítek na budově sýpky.   

- reklamaci nerezové trubky v rámci akce Obnova MK                   

23c - Chotěšiny.  

- reklamaci opětovného zatékání do prostor (WC) v přístavbě ZŠ. 

 

Diskuze 

MUDr. M. Novotná – opětovně upozornila na dodržování zákazu výlepu 

plakátů na autobusové zastávce a dále navrhla zvážit možnost rozdělení sálů 

v KD na 2 části z důvodu pořádání akcí s menším počtem účastníků – roleta. 

T. Jeřábek požádal o zajištění internetu do budovy hasičské zbrojnice. 

 

Dne 10. 10. 2024 (Kulturní dům): 

 

ZM schválilo: 

• Rozpočtové opatření č. 5/2024 v předložené podobě.  
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• nabídku spol. T&T PROJEKT s.r.o., Vysoké Mýto na vyhotovení – 

Projektové dokumentace elektro v budově školy v Českých Heřmanicích 

v rozsahu: prováděcí dokumentace, orientační umístění elektroinstalace 

pro VZT, výkaz výměr v ceně  60.500 Kč vč. DPH. 

• dodatek č. 5 ke Smlouvě o zemědělském pachtu č. 128/2021 mezi 

městysem a Zemědělsko obchodním družstvem Zálší, jehož předmětem je 

vypuštění ze smlouvy p.p.č. 4333 a doplnění p.p.č. 4333/1 a dále p.p.č. 

4081 vše v k.ú. České Heřmanice. 

 

ZM jednalo: 

• stanovení nového systému sběru komunálního a tříděného odpadu včetně 

výše poplatku pro rok 2025. Starosta seznámil přítomné s návrhem na 

nový systém sběru komunálního odpadu. R. Foglová – představila 

společnost EKOLA České Libchavy s.r.o., která v našem městysu provádí 

svoz odpadu a ukázala produkci odpadu v českých Heřmanicích 

v posledních letech a předpokládaný vývoj v letech budoucích.  

Nejvíce bylo občany diskutováno množství popelnic u domu, delší 

interval svozu komunálního odpadu, finanční zátěž pro městys, potřeba 

sběrného dvoru, obavy vzniku černých skládek. 

 

ZM vzalo na vědomí:  

• Informace starosty o: 

- plánovaných opravách místních komunikací. 

- důvodu posunutí oprav omítek na sýpce na další roky.  

- zpracovávaných projektech na opravu místních komunikací, 

komunikace na Podšvábí a dále do Tisové, cyklostezku České 

Heřmanice – Chotěšiny, protipovodňového zařízení v Českých 

Heřmanicích, FVE na budově pohostinství.  

- naplánovaném čištění Sloupnického potoku.  

- plánované opravě propustku u č.p. 87.  

- projektu Chodníky v rámci akce Modernizace silnice III/317 - průtah.  

- plánované výstavbě Bytového domu. 

- podané žádosti o stav. povolení na vybudování cest na kat. hřbitově. 

 

Diskuze 

T.K. upozornil na špatný stav mostu u ČOV. 

S.B. upozornila na potřebu uklizení stráně za potokem u hřiště a dále 

připomněla požadavek na umístění světla ke katolickému hřbitovu.  

M.T. se dotázal, zda se bude opravovat chodník podél MK 2c. Starosta uvedl, 

že nyní to není prioritou. Dále se dotázal, zda se bude dělat chodník ke 

katolickému hřbitovu. Starosta uvedl že je v plánu v rámci akce Modernizace 
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silnice II/317 - průtah. Dále vznesl dotaz na možnost umístění značky podélné 

parkování na chodníku u MK 2c, popř. tuto komunikaci udělat jednosměrnou, 

aby bylo možné parkovat podél chodníku. 

J. J. upozornil na uvolněný kanál mezi čp. 62 a čp. 61. 

M.V. vyslovil obavu o dobrém stavu opěrné stěny za parkovištěm na pozemku 

č. 52. Starosta odpověděl, že dle vyjádření SÚS je stěna v pořádku a nehrozí 

sesuv. 

J.J. se dotázal, co se plánuje s pohostinstvím a zda bude nutná rekonstrukce 

kuchyně a její nové vybavení, jaké s tím budou náklady. 

I.S. se dotázala, zda by nebyla možnost přidat nájezd ke kontejneru na bio 

odpad. V minulosti byli, ale ztrácí se. 

M.P. požádala o možnost umístění kontejneru na bio odpad na Dupalce. 

Starosta navrhl zkušební umístění k č.p. 143. 

J.J. požádal, aby kontejner na bioodpad u č.p. 125 byl umísťován více ke kraji 

vydlážděné plochy, aby byl přístupný z boku. 

 

Dne 31. 10. 2024: 

 

ZM schválilo: 

• nákup magnetických výukových materiálů od firmy Nerliano – lidské tělo 

v ceně 4.440 Kč a Oblékání postav v ceně 4.440 Kč do MŠ České 

Heřmanice. Částka bude hrazena z projektu Šablony pro MŠ a ZŠ.  

• nákup notebooku DELL Vostro v hodnotě 15.865 Kč a tabletu APPLE 

iPad v hodnotě 10.114 Kč. Částka bude hrazena z dotace MŠMT Národní 

plán obnovy – podpora vybaveni ško1 digitálními učebními pomůckami 

pro rozvoj informatického myšlení žáků. Dále ZM schvaluje nákup 

videotelefonu v hodnotě 34.632,62 Kč a pracovního stolu s 

příslušenstvím v hodnotě 20.570 Kč. Tyto částky budou hrazeny ze 

schváleného rozpočtu školy.  

• výši ročních odměn pro zaměstnance v předložené podobě. 

• navržené členy výběrové komise pro otevírání obálek, posouzení a 

hodnocení přijatých nabídek v rámci výběrového řízení na akci FVE 

Městys České Heřmanice – České Heřmanice č.p. 99 – oprava střechy M. 

Sobela, MUDr. M. Novotnou, Ing. J. Němce. ZM pověřilo starostu k 

podpisu smlouvy o dílo s vybraným dodavatelem na základě rozhodnutí 

výběrové komise. 

• podání žádosti o dotaci z Programu obnovy venkova Pardubického kraje 

na rok 2025 na akci „Oprava soc. zařízení v budově ZŠ“ v ceně celkem 

cca 300.000 Kč bez DPH s předpokládanou dotací ve výši 150.000 Kč. 
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ZM souhlasilo: 

• se stavebním záměrem „REKO MS České Heřmanice č.p. 72“, EVIS: 

7700104231, investora GasNet, s.r.o. dle předložené dokumentace k 

stavebnímu povolení vypracované společností K Mont Choceň, s.r.o., 

projektantem Jiřím Storoženkem, zak. č. 24/5189) a pověřuje starostu k 

vydání souhlasu se stavbou REKO MS České Heřmanice č.p. 72 

vyznačeného v situačním výkresu pro vydání stavebního povolení a 

realizaci záměru. 

• s uzavřením smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene na 

pozemku par.č. 1292/2 dle předloženého návrhu a v rozsahu VB dle DSP 

pro stavbu „REKO MS České Heřmanice č.p. 72“, EVIS: 7700104231 a 

pověřuje starostu k uzavření SoBSoZVB č. 7700104231/BVB/1 pro 

stavbu REKO MS České Heřmanice č.p. 72 s GasNet Služby, s.r.o. v 

zastoupení GasNet, s.r.o. 

• se stavebním záměrem „REKO MS České Heřmanice 93“, EVIS: 

7700105376, investora GasNet, s.r.o. dle předložené dokumentace k 

stavebnímu povolení vypracované společností K Mont Choceň, s.r.o., 

projektantem Jiřím Storoženkem, zak. č. 24/5149) a pověřuje starostu k 

vydání souhlasu se stavbou REKO MS České Heřmanice č.p. 72 

vyznačeného v situačním výkresu pro vydání stavebního povolení a 

realizaci záměru. 

• s uzavřením smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene na 

pozemcích parc. č. 1218/2,  parc. č. 1292/2 dle předloženého návrhu a v 

rozsahu VB dle DSP pro stavbu „REKO MS České Heřmanice 93“, 

EVIS: 7700105376 a pověřuje starostu k uzavření SoBSoZVB č. 

7700105376/BVB/1 pro stavbu REKO MS České Heřmanice 93 s GasNet 

Služby, s.r.o. v zastoupení GasNet, s.r.o. 

 

 

 

ZM jednalo: 

• o žádosti JSDHO České Heřmanice o navýšení rozpočtu na pořízení 

plynového topení. ZM byla předložena nabídka na plynofikaci budovy 

hasičské zbrojnice v Českých Heřmanicích od D. Fibikara, Koldín v ceně 

125.642,77 Kč vč. DPH. V rozpočtu je na tuto plynofikaci vyhrazena 

částka 90.000 Kč. ZM souhlasilo s navýšením částky na tuto akci 

v rozpočtu pro JSDHO o 36.000 Kč. 

• o nabídce od Jiřího Segerta, Air View Panoramas na virtuální leteckou 

prohlídku a interaktivní pohled na městys, která by se mohla umístit na 

stránky městyse. ZM se většinově shodlo nabídku nepřijmout. 
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• o stanovení nového systému odpadového hospodářství. ZM projednalo 

připomínky a návrhy od občanů, které byly předneseny na veřejném 

jednání ZM dne 10.10.2024. ZM se shodlo ponechat návrh v předložené 

podobě, kromě změny četnosti provozu sběrného místa na Netřeby, kdy 

se ZM shodlo na otevření každou 1. sobotu v měsíci cca na 3 hodiny.  

 

ZM vzalo na vědomí:  

• Informaci starosty: 

- o proběhlém auditu účetnictví na úřadu městyse s výsledkem, že nebyly 

shledány žádné závady. 

- o zahájení prací na akci oprava MK 6c k Obecnímu domu. 

- o průběhu jednání druhého kontrolního dne k projektu poldru České 

Heřmanice. 

- o nutných pracích na elektroinstalaci do kuchyňky v KD a s tím 

souvisejících zednických pracích. ZM se shodlo zařadit tuto akci do 

rozpočtu městyse pro rok 2025 a provést v příštím roce.  

- o odstranění kontejneru na bioodpad u č.p. 143 z bezpečnostních důvodů. 

- o výsledcích jednání Valné hromady Mikroregionu Vysokomýtsko. 

 

ZM vydalo: 

• formou opatření obecné povahy č. 001/2024 Změnu č. 5 územního plánu 

České Heřmanice 

 

Diskuze 

J. Němec – interpretoval návrh S.J. na umístění obytné zóny v ulici u tělocvičny 

a ke hřišti. ZM se shodlo projednat na dalším jednání ZM.  

MUDr. M. Novotná – upozornila na potřebu výmalby prostor pod jevištěm 

v KD. Starosta navrhl výmalbu celého KD, po rekonstrukci kuchyňky.  
 

            -ms a pl- 
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Linka důvěry Ústí nad Orlicí informuje a děkuje 
 

Na naší lince důvěry pomáháme široké populaci 

obyvatel od dětí až po seniory. Naším klientem se může 

stát každý člověk, který se dostane do náročné životní 

situace nebo řeší každodenní starosti a problémy, se 

kterými si neví rady. Přestože jsme krizovou telefonní 

linkou Pardubického kraje, jsme dostupní pro klienty z 

celé České republiky. Naše služba je dostupná nonstop na telefonním čísle 465 

524 252, v době od 9-21 hod. jsme na Skypu LD Ústí nad Orlicí nebo mají 

klienti k dispozici e-mailové poradenství.  

Bližší informace naleznete na webových stránkách 

www.linkaduveryuo.cz. V roce 2024 jsme také vytvořili videospot o naší 

činnosti, který je ke shlédnutí na youtubové adrese 

https://www.youtube.com/watch?v=4HYuElbxyKU. Zajímavé odkazy k řešení 

různých životních situacích mohou případní zájemci zjistit také na 

facebookových stránkách „Linka důvěry Ústí nad Orlicí“. 

V roce 2024 poptávka po naší službě výrazně stoupla. Do srpna 2024 

jsme přijali stejný počet hovorů, jako v uplynulém kalendářním roce.  

Dbáme na odbornost našich služeb poskytovanou našimi pracovníky. 

Snažíme se, aby naši zaměstnanci byli na Lince důvěry spokojení, věnujeme se 

jejich duševní hygieně a pravidelnému vzdělávání. 

Veškerá naše činnost může být realizována i díky Vaší finanční podpoře a 

další spolupráci s Vámi, jako je například pomoc s propagací a šíření informací 

o naší službě. Velké poděkování tedy patří nejen Vám, ale také všem našim 

zaměstnancům, kteří tuto krizovou službu poskytují.  

 

Věřím, že naše práce má velký smysl. 

 

Mgr. Sylva Heulerová 

Vedoucí Linky důvěry Ústí nad Orlicí 
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https://www.youtube.com/watch?v=4HYuElbxyKU

